

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
I POKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Brussels, September 1978

EXTENSION OF COMMUNITY REGULATIONS ON SOCIAL SECURITY FOR MIGRANT
WORKERS MOVING WITHIN THE COMMUNITY¹

The Commission has approved and submitted to the Social Council a proposal to extend the field of application of Community rules and regulations on social security for migrant workers moving within the Community. If the proposal is adopted by the Council, it will cover all insured migrants in the Community.

The Council Regulation² in effect since 1971 ensures the application of national social security schemes throughout the Community to employed migrant workers and their families. At the end of 1977, the Commission proposed to the Council that self-employed migrant workers and their families should also be covered by the relevant rules and regulations.

Since then, the European Parliament and the Economic and Social Committee have delivered their opinions on respectively 10 May and 31 May 1977 to the effect that the regulation should also cover non-employed insured persons.

With this proposal the Commission gives effect to requests from the European Parliament and the Economic and Social Committee. When it has been adopted by the Council, this proposal will mean that the regulations will apply to all insured persons moving within the Community.

Under the regulations these persons become entitled to sickness and maternity benefits, contributory invalidity, old age and death benefits (pensions and allowances), benefits for the dependent children of persons drawing pensions or annuities and orphans' benefits.

¹ COM(78)466.

² Regulation No 1408/71 of 14 June 1971 published in OJ L 149 of 5 July 1971.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, septembre 1978.

**EXTENSION DE LA REGLEMENTATION SUR LA SECURITE SOCIALE DES
MIGRANTS A L'INTERIEUR DE LA COMMUNAUTE.(1)**

La Commission a approuvé et soumis au Conseil social une proposition visant une extension du domaine d'action de la réglementation communautaire sur la sécurité sociale des travailleurs migrants qui se déplacent à l'intérieur de la Communauté. Cette réglementation couvrira, la proposition une fois adoptée par le Conseil, tous les assurés migrant à l'intérieur de la Communauté.

Le règlement du Conseil (2) existant depuis 1971 assure l'application des régimes nationaux de sécurité sociale dans toute la Communauté aux travailleurs migrants salariés et leur famille. A la fin de 1977, la Commission avait proposé au Conseil d'inclure également dans la réglementation concernée les travailleurs non salariés et leur famille.

Depuis lors, le Parlement européen et le Comité économique et social ont, donnant leur avis respectivement le 10 mai et le 31 mai 1977, insisté pour que le règlement couvre également les assurés non actifs.

Par le biais de sa présente proposition, la Commission donne suite aux demandes du Parlement européen et du Comité économique et social. En fait il ressort de cette proposition, qu'après son adoption par le Conseil, la réglementation concernera l'ensemble des personnes assurées qui se déplacent dans la Communauté.

La réglementation comprend pour ces personnes l'octroi des prestations de maladie et de maternité, des prestations contributives d'invalidité, de vieillesse et de décès (pensions et allocations) et des prestations pour enfants de titulaires de pension ou de rente et pour orphelins.

(1) COM (78) 466

(2) Règlement 1408/71 du 14 juin 1971 paru au JO L 149 du 5.7.1971.